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Yhden luukun palvelujen hankkeen seurantaryhmä, 9. kokous 

Aika:  Tiistai 27.8.2024 klo 11.30 – 12.45 

Paikka:  Sali 4 Etelä-Esplanadi 4 ja Teams 

Osallistujat: Juhani Damski, ympäristöministeriö (puheenjohtaja) 
Anu Nousiainen, valtiovarainministeriö 
Jyrki Alkio, työ- ja elinkeinoministeriö  
Mikko Holm, työ- ja elinkeinoministeriö 
Olli-Matti Verta, maa- ja metsätalousministeriö  
Kirsi Martinkauppi, ympäristöministeriö  
Tarja Haaranen, ympäristöministeriö  
Antti Irjala, ympäristöministeriö 
Teemu Lehikoinen, aluehallintovirasto  
Tarja Savea, aluehallintovirasto  
Sari Myllyoja, elinkeino-, liikenne- ja ympäristökeskus  
Jari Mutanen, elinkeino-, liikenne- ja ympäristökeskus 
Johanna Korpi, ympäristöministeriö (jäsensihteeri)  
Sonja Pyykkönen, ympäristöministeriö (koordinaattori) 

 

 

1. Kokouksen avaus 
Puheenjohtaja avasi kokouksen. 
 

2. Edellisen kokouksen pöytäkirja hyväksyminen 
Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 

3. Yhden luukun lainsäädäntöhankkeiden tilannekatsaus 
Todettiin, että hallituksen esitysluonnos laiksi eräiden ympäristöasioiden käsitte-
lystä Lupa- ja valvontavirastossa sekä eräiksi muiksi siihen liittyviksi laeiksi on lau-
sunnoilla 30.8. asti samanaikaisesti virastouudistusta koskevan HE-luonnoksen 
kanssa. 
 
Todettiin lisäksi tiedoksi, että CRMA:n täytäntöönpanoa koskevan HE-luonnoksen 
lausuntokierros on päättynyt 12.8.2024. HE tarkoitus antaa eduskunnalle syksyllä 
budjettilakien käsittelyn yhteydessä.  
 

4. Ympäristönsuojelulain lupamääräysten tarkistamismenettelyn palauttamista kos-
kevan hallituksen esityksen valmistelu 
Sini Pietilä esitteli vastikään käynnistyneen hallituksen esityksen valmistelua. To-
dettiin, että asiasta on hallitusohjelmakirjaus, ja lisäksi muutostarve on noussut 
esiin myös useissa eri selvityksissä. Tarkistamismenettelyn tavoitteena on, että 
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ympäristöluvat saataisiin paremmin pysymään ajan tasalla ja tällöin myös toimin-
nanharjoittajien selvitysvelvoitteet voisivat vähentyä. Tavoitteena valmistella HE-
luonnos syksyn 2024 aikana, lausuntokierros on tarkoitus pitää loka-marras-
kuussa. HE annettaisiin eduskunnalle alkuvuodesta 2025. 
 
Keskustelussa suunnitelmaa ja tavoitteita pidettiin hyvänä, kuten myös sitä, että 
HE kulkisi melko yhtä aikaisesti YLP-HE:n kanssa.  
 

5. Kohti tekoälyn hyödyntämistä lupamenettelyissä 
Anju Asunta esitteli tekoälyn hyödyntämistä koskevia kehittämistoimia ja selvi-
tyksiä. Todettiin, että julkishallinnossa tekoälyä käydään vielä melko vähän, 
mutta mahdollisuuksia tutkitaan kuitenkin paljon. Ympäristöhallinnossa on toteu-
tettu muutamia tekoälykokeiluja. Ratkaisut eivät toistaiseksi ole niin valmiita, 
että niitä voitaisiin ottaa käyttöön: vielä ei ole saatu sellaista hyötyä, joka aidosti 
nopeuttaisi viranomaisen työtä. Kehitys on kuitenkin nopeaa, joten kokeiluja kan-
nattaa jatkaa. Esim. lupaprosessista on tunnistettu useita käyttökohteita, joiden 
pohjalta on tekoälyprojekteja suunnitteilla. Lyhyissä hankkeissa ongelmana on, 
että kokeiluista pitäisi myös päästä testaukseen ja julkaisuun. Tämä edellyttää 
omistajuudesta ja ylläpidosta sopimista. 
 
Keskustelussa nousi esiin, että tulevalla lupa- ja valvontavirastolla voisi olla roolia 
ratkaisujen edistämisessä. Julkishallinnon järjestelmien on oltava säänneltyjä ja 
tietoturvallisia. Myös datan laadun merkitys mainittiin olevan olennainen data-
automatiikassa. Sovittiin, että teemaan palataan tulevissa kokouksissa. 
 

6. Ajankohtaista investointitilanteessa 
Jyrki Alkio kertoi, että yleisesti vihreän siirtymän investoinnit vaikuttavat hidastu-
neen niin Euroopan kuin Suomen tasolla. Muun muassa tuulivoima- ja vetyhank-
keita on lykkääntynyt. Hallitusohjelman mukaisesti valmisteilla on tukiohjelma 
vähähiiliteknologian hankkeille ja verokannustinohjelma puhtaan siirtymän hank-
keille. Keskustelussa AVI:sta kuultiin, että parhaillaan vireillä on isojen yritysten 
lupahakemuksia, mutta ei niinkään pienten ja keskisuurten. Myös biokaasuhank-
keita on menettelyissä paljon. 

7. Tour de Table ajankohtaisista 

- Vesikompensaatiohankkeen kilpailutus ei tuottanut tulosta. Nyt valmisteilla 
on oikeudellisen selvityksen tilaaminen SYKEltä ja toteutuksessa olisi mukana 
myös Itä-Suomen yliopisto. 

- YLP-hankkeessa käynnistynyt nyt vahvasti toimeenpanon suunnittelu. Työtä 
koordinoidaan VM-johdolla tehtävän toimeenpanotyön kanssa. 

8. Muut asiat  
Ei muita asioita. 
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9. Seuraava kokous: 

23.9. klo 13-14:30 

10. Kokouksen päättäminen klo 12.45 

 

 
 


